
UCHWAŁA NR XXXV/442/2016
RADY MIASTA GORZOWA WLKP.

z dnia 29 listopada 2016 r.

w sprawie rozstrzygnięcia skargi.

Na podstawie art.18 ust.2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (t.j.Dz.U. z 
2016r. poz. 446 ze zm.) w związku z art.229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. - Kodeks 
postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2016 poz. 23 ze zm.) uchwala się, co następuje:

§ 1. Skargę z dnia 27 września 2016r. na Dyrektora Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego w 
Gorzowie Wlkp. uznaje się za bezzasadną. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miasta Gorzowa Wlkp.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

 

Przewodniczący Rady 
Miasta

Sebastian Pieńkowski
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Załącznik do Uchwały Nr XXXV/442/2016

Rady Miasta Gorzowa Wlkp.

z dnia 29 listopada 2016 r.

Uzasadnienie

Skarga na na dyrektora Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego w Gorzowie Wlkp. złożona przez 
Rodziców dzieci uczących się w ZSMS, będących zawodnikami klubu pływackiego MKP „Słowianka” 
Gorzów Wlkp., wpłynęła do Rady Miasta Gorzowa Wlkp. 27 września 2016r. Komisja Oświaty i 
Wychowania na posiedzeniu w dniu 15 listopada 2016r. rozpoznała skargę celem zbadania i 
przedstawienia Radzie Miasta projektu uchwały w przedmiotowej sprawie.

Z przedłożonych wyjaśnień wynika, iż do ZSMS uczęszczają uczniowie, którzy są członkami dwóch 
klubów pływackich – MKP Słowianka (163. uczniów) i KP Stilon (25. uczniów). W szkole 
zatrudnionych jest 9. nauczycieli-trenerów związanych z MKP Słowianka, 2. – z KP Stilon i 1 – bez 
przynależności klubowej. Od roku 2014 Dyrektor szkoły zaobserwował spadek poziomu wyników 
sportowych w pływaniu - dyscyplinie, którą uprawia w szkole największa liczba uczniów. W 
ogólnopolskim współzawodnictwie sportowym dzieci i młodzieży, w zakresie pływania jest do 
zdobycia ogółem 7707 punktów. Udział MKP Słowianka wynosi 0,45% ogólnopolskiej puli. 
Porównując osiągnięcia pływaków z innymi dyscyplinami „szkolnymi” należy wziąć pod uwagę liczbę 
uczniów uprawiających poszczególne dyscypliny. Kajakarze, w przeliczeniu na jednego ucznia, 
zdobyli w 2016 r. 4,7 punktu, wioślarze i lekkoatleci ponad 3,4 punktu, natomiast pływacy zaledwie 
0,25. Odwrotne proporcje można zauważyć w przypadku kosztów szkolenia sportowego. Dla 
przykładu, koszty związane z opłaceniem bazy sportowej dla kajakarstwa, wioślarstwa i lekkoatletyki 
stanowią 10% kosztów ponoszonych przez szkołę na pływanie. Mając na uwadze podniesienie 
jakości kształcenia sportowego w zakresie pływania Pani Dyrektor podjęła działania przemodelowania 
organizacji pracy w bieżącym roku szkolnym, które zapewnią jednoosobową odpowiedzialność 
nauczyciela-trenera za wyniki pracy z określoną grupą treningową, już od szkoły podstawowej. Z 
uwagi na dysproporcje w liczbie uczniów z poszczególnych klubów oraz określonym składem kadry 
pedagogicznej, Dyrektor zdecydował o podziale uczniów na grupy treningowe i przydzieleniu do nich 
prowadzącego zajęcia, bez uwzględniania przynależności klubowej, ale z zachowaniem kontynuacji 
pracy nauczycieli z daną grupą. W konsekwencji w klasach piątych pojawił się jeden nowy nauczyciel-
trener i drugi w klasach licealnych. Najwięcej emocji wśród rodziców uczniów wzbudził przydział osób 
prowadzących zajęcia w klasach szóstych Szkoły Podstawowej Mistrzostwa Sportowego i w klasach 
Liceum Ogólnokształcącego Mistrzostwa Sportowego. Negatywne emocje wśród rodziców uczniów 
wzbudził fakt, że dziećmi z MKP Słowianka będą zajmować się trenerzy z innego klubu. Wychodząc 
naprzeciw oczekiwaniom rodziców, Pani Dyrektor zmieniła swoją wcześniejszą decyzję.  Po 
dokonaniu zmiany żaden z nauczycieli, który jest trenerem KP Stilon nie prowadzi zajęć z uczniami 
należącymi do MKP Słowianka.         Trener, który prowadzi zajęcia treningowe w klasach szóstych, 
nie należy do żadnego z tych klubów. Należy jednocześnie podkreślić, że od początku roku szkolnego 
do chwili obecnej, rodzice uczniów, którzy aktualnie mają z tym trenerem zajęcia, nie zgłaszali w 
stosunku do niego żadnych zastrzeżeń dotyczących sposobu pracy, zaangażowania oraz 
wykonywania obowiązków nauczyciela-trenera. Jest to nauczyciel dyplomowany z 30. letnim 
doświadczeniem zawodowym, trener II klasy. Od roku pełni funkcję koordynatora SMS w pływaniu, 
opracowuje plan lekcji dla całego ZSMS oraz, w ramach współpracy z CSR Słowianka, plan zajęć 
organizowanych na basenie przez wszystkie podmioty (szkoła, AWF, kluby sportowe). Z 
powierzonych zadań wywiązuje się rzetelnie. W związku z powyższym Dyrektor nie widzi ani 
potrzeby, ani możliwości zmiany osoby prowadzącej zajęcia w klasach szóstych SPMS. Z 
perspektywy czasu, uległość wobec presji rodziców Pani Dyrektor uważa za swój błąd. Sądziła 
jednak, że kompromis rozładuje negatywne emocje. Zastosowane rozwiązanie, w przekonaniu 
Dyrektora, nie jest korzystne i dla szkoły jako organizacji, i dla uczniów, zwłaszcza należących do 
MKP Słowianka, którzy trenują w liczniejszych grupach niż uczniowie KP Stilon. Zgodnie z 
obowiązującymi przepisami prawa oświatowego dyrektor szkoły jest zobowiązany zapewnić 
nauczycielom zatrudnionym na czas nieokreślony realizację obowiązkowego wymiaru godzin. Pani 
Dyrektor zapewnia, iż wszystkie decyzje były podyktowane przede wszystkim koniecznością lepszej 
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organizacji procesu treningowego, sprzyjającego poprawie jego efektywności.          Zgodnie z 
przepisami prawa oświatowego dyrektor szkoły między innymi wykonuje zadania związane z 
zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom i nauczycielom w czasie zajęć organizowanych przez szkołę 
oraz decyduje w sprawach zatrudniania i zwalniania nauczycieli i innych pracowników szkoły. 
Dyrektor szkoły, jak wynika z dokumentacji placówki za okres 2014 – 2016 rozpatrywał i niezwłocznie 
podejmował działania dotyczące zarzutów niedopełnienia obowiązków przez nauczycieli-trenerów w 
zakresie opieki i zapewnienia bezpieczeństwa uczniom. Za politykę kadrową w placówce oświatowej 
odpowiedzialny jest dyrektor. Fakt, iż uczniowie są zawodnikami jakiegokolwiek klubu sportowego nie 
uprawnia tego klubu do wywierania nacisku na dyrektora szkoły mistrzostwa sportowego w sprawach 
kadrowych i organizacji pracy szkoły. Utrwalony przez lata model przenikania się wpływów i interesów 
miedzy szkołą a MKP Słowianka był i jest przyczyną pojawiania się konfliktu interesów. Pani 
sprawując funkcję dyrektora szkoły od 1 września 2015 r. nie rozpatrywała żadnych spraw 
związanych z niezapewnieniem uczniom opieki przez nauczycieli. Pani Dyrektor z należytą troską i 
zaangażowaniem traktuje realizację wszystkich powierzonych zadań, a w szczególności w zakresie 
sprawowania opieki nad uczniami i jakości kształcenia. W związku z powyższym jest otwarta na 
każdą konstruktywną współpracę, w tym z rodzicami i klubami sportowymi służącą zapewnieniu 
jakości kształcenia dzieci i młodzieży na najwyższym poziomie. W najbliższym czasie, po uzgodnieniu 
terminu, planowane jest spotkanie Władz Urzędu Miasta, Dyrekcji szkoły oraz Rady Rodziców.

Pouczenie: zgodnie z art.239 §1 kpa "W przypadku, gdy skarga w wyniku jej rozpatrzenia, została 
uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił 
skargę bez wskazania nowych okoliczności- organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 
swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy- bez zawiadamiania 
skarżącego."
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